
JUDEȚUL OLT 
CONSILIUL LOCAL TIA MARE                                                                

                                                                               
 

PROCES  VERBAL 
 

Sedinta a fost convocata de primarul comunei Tia Mare ,d/l Gulie Virgil,prin dispozitia nr.86/31 
01 2024, cu participarea fizica a consilierilor locali. S-a desfasurat a 61 -a sedinta din cel de-al 8-

lea mandat al Consiliului Local Tia Mare. 
Din consultarea condicii de prezenta,rezulta ca din cei 13 consilieri in functie sunt prezenti toti, 

fiind intrunit cvorumul necesar prevazut de lege pentru adoptarea proiectelor  de hotarare  de pe  
pe ordinea de zi a  sedintei.Apoi, secretarul Consiliului local  da citire procesului verbal incheiat 

in sedinta anterioara a Consiliului local si nefiind obiectii, se supune la vot si se aproba. 

Totodata, secretarul general,Mioara Zegheanu pune in vedere tuturor consilierilor locali ca au 

obligatia sa se abtina de la vot daca constata ca sunt in conflict de interese cu ordinea de zi a 

sedintei. 

Preia lucrarile sedintei  Nicolaescu Felix  , presedintele de sedinta; prezinta ordinea de zi apoi 

supune la vot ordinea de zi care se aproba cu votul tuturor consilierilor;din partea compartimentelor 

functionale participa la sedinta: consilier Streche Felicia, Sirbu Leonard Florentin.  

Punctul nr.1 – proiectul de hotarare initiat de primarul comunei Tia Mare, pentru aprobarea 

bugetului de venituri si cheltuieli al comunei, aprobarea listei investitiilor publice pentru anul 

2024; primarul comunei, in calitate de initiator, prezinta proiectul de hotarare apoi contabil Felicia 

Streche prezinta raportul de specialitate ; se mentioneaza faptul ca gradul de realizare al veniturilor 

proprii programate in buget in ultimii 2 ani este mai mic de 97% in fiecare an; la cheltuieli: bugetul 

pentru 2024 a fost previzionat la suma de 8 300 mii lei din care: impozit pe venit,profit si castiguri 

din capital de la persoane fizice – 1366 mii lei , impozit si taxe pe proprietate – 434 mii lei, impozit 

si taxe pe bunuri si servicii – 5788 mii lei, alte impozite si taxe fiscale – 168 mii lei, venituri 
nefiscale – 322 mii lei, subventii – 222 mii lei; total cheltuieli 2024 – 8300 mii lei din care : 

cheltuieli de personal – 5092 mii lei, bunuri si servicii – 2154 mii lei, fond de rezerva bugetara – 
20 mii lei, asistenta sociala – 1034 mii lei, ; pe sectiunea de dezvoltare veniturile si cheltuielile 

bugetului local pe anul 2024 se prezinta astfel: excedentul bugetului local din anii precedenti – 
2103 mii lei, cheltuieli prevazute in buget -2103 mii lei; Sirbu Florentin prezinta apoi lista 

investitiilor pe anul 2024 ce se propun : infiintare sistem inteligent de distributie gaza naturale- 
100 000 lei; cofinanntare proiect Dezvoltarea infrastructurii de apa si apa uzata din judetul Olt – 

150 000 lei, amenajare parc fotovoltaic – 200 000 lei, extindere retea alimentare cu apa si 
bransamente – 100 000 lei, extindere sistem de canalizare – 300 000 lei, racordare institutii publice 

la sistemul de canalizare menajera- 130 000 lei, racordare institutii publice la sistemul de 
alimentare cu apa- 100 000 lei, amenajare teren minifotbal Scoala potlogeni – 40 000 lei, extindere, 

reabilitare,modernizare si dotare Scoala tia – 30 000 lei, consultanta proiect Dotare cu 
mibilier,materiale didactice si echipamente digitale la Scoala tia – 30 000 lei, achizitie mobilier 

stradal(banci stradale) – 150 000 lei, reabilitare Scoala Noua Potlogeni – 150 000 lei, achizitie 
remorca tractor- 150 000 lei, modernizare locuri de joaca: la Parc Doanca – 20 000 lei, la GPN 

Doanca – 70 000 lei, la Scoala Potlogeni – 30 000 lei, reabilitare GPN Tia – 155 000 lei, instalare 

sistem detectie incendii Scoala si GPN Tia – 33 000 lei, la Primarie si Camin – 30 000 lei, 

modernizare sistem iluminat – 35 000 lei, modernizare drumuri locale- 100 000 lei; primarul 

propune discutarea investitiilor: astfel- pentru gaze, daca Izbiceniul  care este unit cu Garcov si 



Giuvarasti va incepe lucrarea la gaze atunci avem si noi sanse ,impreuna cu cilieni si rusanesti; au 
fost inscrise aceste investitii dar se poate renunta la unele si inscrise altele, in functie de cum se 

pot realiza; la canalizare de ex.este vorba despre statia de epurare si conducta extinsain potlogeni; 
de asemenea, mentioneaza florentin – racordurile sunt pana la limita de gard ( la apa) ; pt.terenul 

de minifotbal se are in vedere amenajarea gazonului, achizitia de plase, manopera; Stoian Florentin 
intreeaba daca pentru teren s-au alocat 6 mliarde; raspund eprimarul -nu sunt 6 miliarde, contractul 

este de 540 mii lei si cuprinde si parcul ,investitia este cu totul; extinderea la Scoala Tia – nu s-a 
terminat proiectul trebuie terminat, trebuie facuta expertiza si receptie pt.ca executantul este de 

negasit; consultanta pt.mobilier la scoala tia – achizitia se va face din 3 loturi – exista contract de 
30 mii lei in derulare; pt.banzi stradale -primarul propune sa se ia banci pt.fiecare casa si sa se 

inceapa cu soseaua ; solicita sprijunul consilierilor la achizitia bancilor pt.ca pe piata sunt diverse 
preturi;; pe de alta parte, nu poti face pt.toata comuna; Veselin-sustine initiativa , se va solicializa 

mai mult; Stoian Florentin – si pt. casele parasite ? raspunde primarul – nu, acolo nu; Stoian 

Florentin – face precizarea ca a tot propus in sedinta de consiliu o piata de legume, in centrul 

comunei este tot timpul foarte aglomerat ; este mai necesara piata de legume decat achizitia de 

banci ; primarul – da, este o problema dar nu se duc dintr-un sat in altul; la Potlogeni – ar fi doar 

pe vale de amenajat,in sat nu ai unde; la Tia – ar fi o solutie pe linia Cminului dar nu vor ,ei vor la 

sosea, iar la Doanca, doar vis-a-vis de biserica ar putea; Stoian Florentin – este foarte aglomerat 

in fata Scolii Tia , nu este in regula; primarul – da, asa este dar oamenii sunt nemutumiti daca nu 

vand la sosea; Stoian Florentin propune sa se achizitioneze de catre primarie un loc de casa ; se 

discuta in contradictoriu pe marginea amenajarii pietei de legume; Florentin Sarbu- el este din 

Doanca,acolo produce legumele si nu s-ar duce in alt sat sa le vanda, asa gandesc si altii; Stoian 

Florenti – nu este normal sa stea in fata Scolii ; catalin Miu- sa se vorbeasca cu fiecare casa in 

parte,ce parere au; pt,.amenajarea la potlogeni,pe vale, acolo trebuie bagata piatra, costa dar 

probabil ca acolo se va amenaja; daca asa hotarasc oameni primaria va amenaja acolo; situatia la 

noi este atipica nu poti face doar un loc pt.ca sunt 3 sate; trebuiesc 3 locuri pt. valorficarea 

legumelor; Florentin Sarbu propune ca fiecare consilier,in functie de satul din care este sa 
vporbeasca cu oamenii si apoi sa se ia o hotarare in consiliu ; se cere termen in care  consilierii sa 

ia legatura cu oamenii ; primarul – casele de pe sosea au cautare tocmai pt.ca au deschidere la 
sosea; pt. banci-sunt de acord; reabilitarea la scoala potlogeni- nemaifiind folosita cladirea s-a 

degradat, e pacat sa o lasam asa; achizitia remorcii la tractor se impune pt.ca cea existenta s-a 
degradat; toate locurile de joaca trebuei reabilitate; lampile- s-au schimbat acum 5 ani dar s-au 

degradat; Stoian Florentin – ulitele sunt facute praf dupa sapaturile la apa si canal; primarul – s-a 
bagat piatra; anul asta nu se mai da voie sa se extraga de la Izbiceni; sursa cea mai apropiata este 

babiciu; Stoian Florentin – pe unde au sapat trebuia compactat ; aduce in discutie faptul ca a primit 
materiale tarziu ; Florentin sarbu – sumele au fost primite tarziu ; se supune la vot bugetul si lista 

de investitii ; Stoian Florentin – abtinere; Punctul nr.2 – exercitiul bugetar pe anul 2023 ; primarul 
prezinta proiectul de hotarare; Felicia da citire raportului de specialitate: cf.prevederilor 

L.nr.273/2006,privind finantele publice locale, cu modificarile si completarile ulterioare- in lunile 
aprilie,iulie si octombrie,pentru trimestrul expirat si cel tarziu in decembrie pentru trimestrul al 

IV-lea, ordonatorii principali de credite au obligatia de a prezenta in sedinte publice,spre analiza 
si aprobare de catre autoritatile deliberative, executia bugetelor intocmite pe cele doua sectiuni,cu 

exceptia bugetului imprumuturilor externe externe si internem,cu scopul d e a redimensiona 

cheltuielile in raport cu gradul de colectare a veniturilor,prin rectificare bugetara locala, astfel incat 

la sfarsitul anului sa nu se inregistreze plati restante si diferenta dintre suma veniturilor incasate si 

excedentul anilor anteriori utilizat pentru finantarea exercitiului bugetar curent pe de o parte si 



suma platilor efectuate si a platilor restante pe de alta parte, sa fie mai mare de 0.Executia bugetara 
se prezinta astfel: bugetul veniturilor la nivelul trimestrului IV = 12883 mii lei lei; bugetul 

cheltuielilor cumulat la nivelul trimestrului IV = 14744 mii lei  lei . Contabilul da citire executiei,pe 
capitole bugetare, se citesc apoi  sumele cheltuite, pe capitole; nefiind discutii, presedintele de 

sedinta supune la vot proiectul de hotarare care este aprobat cu votul tuturor consilierilor.Punctul 
nr.3 – fondul de rezerva bugetara pe anul 2024; primarul prezinta proiectul de hotarare ; Streche 

Felicia prezinta raportul de specialitate- acest fond se constituie in limita a 5% din cheltuielile 
facute iar la nivelul comunei s-a constituit in suma de 20 mii lei ceea ce reprezinta 0,24 % din 

totalul cheltuielilor prevazute in bugetul initial pe anul 2024; apoi, presedintele de sedinta supune 
la vot proiectul de hotarare care este aprobat cu votul tuturor consilierilor.Punctul nr.4 – planul 

achizitiilor publice pe anul 2024; proiectul are ca anexe Strategia achizitiilor publice si planul, 
primarul prezinta proiectul de hotarare apoi Sirbu Florentin,consilierul cu achizitiile publice 

prezinta Planul; se citesc achizitiile propuse si sumele aferente estimate; in plan sunt prevazute 

distinct achizitiile directe de celalalte ; ssunt contracte in derulare pt.care este nevoie sa asiguram 

finantarea; singura diferenta este la piatra unde s-a suplimentat ; discutii- se supune la vot proiectul 

de hotarare si acesta este aprobat cu votul a 12 consilieri; Stoian Florentin – abtinere; punctul nr.5 

– stabilirea salariilor de baza pentru functionarii publici si contractuali din aparatul de specialitate 

al primarului – primarul prezinta proiectul de hotarare apoi secretarul Cons.local,Mioara Zegheanu 

prezinta raportul de specialitate; astfel, stabilirea salariilor de baza s-a facut cu respectarea limitei 

indemnzatiei functiei de viceprimar comuna; pe functii se dau citire salariilor de baza la gradatia 

0 ; apoi se vor emite dispozitii individuale ,in functie de gradatiile de vechime si alte drepturi ce 

se acorda cum este indemnizatia de hrana; discutii- primarul – in decembrie au fost reduse 3 posturi 

cf.prevederilor legale; in prezent, in primarie sunt 27 de posturi; nemaifiind alte discutii, proiectul 

de hotarare este supus la vot si aprobat cu votul tuturor consilierilor. Urmatorul punct – decontarea 

cheltuielilor de transport ( naveta) pentru salariatii primariei; primarul prezinta proiectul apoi 

secretarul general prezinta  regulamentul in baza caruia se vor deconta aceste cheltuieli ; primarul 

– este vorba despre banii de naveta; din fericire nu avem prea multi navestisti ca alte comune; este 
un drept legal, pana acum se decontau aceste cheltuilie doar pt.profesorii navestisti; nemaifiind 

alte discutii, se supune la vot proiectul de hotarare care este aprobat cu votul tuturor consilierilor. 
Punctul nr.7 – dezmembrarea unui teren din domeniul privat; primarul prezinta proiectul de 

hotarare ; se prezinta apoi de catre primar situatiaȘ este vorba despre un teren in suprafata de 5,25 
ha din privat; se propune dezmembrare pentru 3,35 ha spre sat si 1,70 ha pe vale -pe aceasta 

suprafata se va amenaja un parc fotovoltaic ; dupa adoptare, se va incheia act de dezmembrare in 
forma autentica; nemaifiind alte discutii, proiectul de hotarare este supus la vot si aprobat . Punctul 

nr.8 – implementarea proiectului pentru amenajarea unui parc fotovoltaic pentru consmul propriu; 
-aprobare SF, deviz ,cheltuieli eligibile, neeligibile; primarul prezinta proiectul de hotarare apoi 

mentioneaza: aceasta investitie se deruleaza prin ministerul energiei ; se doreste implementarea 
prin punerea la dispozitie a suprafetei de 1,70 ha care se dezmembreaza ( proiectul anterior); se 

dau citire sumelor alocate, cu TVA si fara TVA; ministerul energiei aloca fonduri pt.accesarea 
banilor pt.asigurarea energiei verzi ; sunt bani europeni; discutii- a fost intocmit SF si deviz; 

primarul – suntem daotori sa incercam chiar daca prindem sau nu finantare , nu cheltuim nimic; se 
discuta apoi despre panourile fotovoltaice; Stoian Florenti intreaba daca s-au simitit economii la 

facturile de energie, raspunde Florentin Sirbu – sigur ca da, am economisit 200 mil.lei sa ne dea ei 

( camin si primarie) ; si la Scoala tia investitia se amortizeaza ; primarul – daca prindem finantare 

costurile cu energia vor fi mici ; Florentin Sirbu – deocamdata au sa ne dea ei bani; nemaifiind alte 

discutii, proiectul de hotarare se supune la vot si este aprobat cu votul tuturor consilierilor. Ultimul 



proiect pe ordnea de zi – inventarierea pe anul 2023; primarul prezinta proiectul de hotarare apoi 
viceprimarul,in calitated e presedinte al comisiei de inventariere da citire procesului verbal 

incheiat; au fost intocmite liste de inventar cu bunurile din patrimoniul primariei ; sunt si propuneri 
pentru casare pt.bunurile degradate ; listele de inventar vor fi predate spre pastrare la contabilitate; 

nemaifiind alte discutii, se supune la vot proiectul de hotarare care este aprobat cu votul tuturor 
consilierilor. Primarul propune ca sedintele Consiliului local sa se filmeze, sunt publice; sunt de 

acord La discutii – se discuta cererea depusa de medicul veterinar Raducea Catalin care doreste 
inchirierea spatiului unde functioneaza cabinetul veterinar; primarul – pentru inchiriere trebuie 

facut raport de evaluare si apoi licitatie ; la medicii de familie este o alta situatie, se poate face 
concesionare, fara licitatie publica; se cere acordul consiliului pt. a se intocmi raport de evaluare. 

Ordinea de zi fiind epuizata, presedintele de sedinta, Nicolaescu Felix declara lucrarile inchise. 
Drept pentru care am incheiat prezentul proces verbal. 

 

 

            Presedinte de sedinta, 

        Felix NICOLAESCU  

                                                                                                          Secretar general, 

                                                                                                     Mioara ZEGHEANU  

 

 

 

 

 

 


